

2020 邵逸夫數學科學獎得獎人

The Shaw Laureate in Mathematical Sciences 2020

大衛·卡茲丹 David Kazhdan

以色列耶路撒冷希伯來大學數學教授

Professor of Mathematics, Hebrew University of Jerusalem, Israel

大衛·卡茲丹 (David Kazhdan) 在 1946 年於俄羅斯莫斯科出生，目前是以色列耶路撒冷希伯來大學數學教授。他在 1967 年於俄羅斯莫斯科國立大學先取得文憑，並在亞歷山大·基里洛夫指導下於 1969 年取得博士學位，繼而在母校擔任研究員 (1969–1975)。他其後移居美國，並加入哈佛大學工作，先後擔任數學客席教授 (1975–1977)、教授 (1977–2002) 及數學榮休教授 (2002–)。他在 2002 年移居以色列，出任耶路撒冷希伯來大學教授。大衛·卡茲丹是美國國家科學院院士及美國人文與科學院院士。

David Kazhdan was born in 1946 in Moscow, Russia and is currently Professor of Mathematics at the Hebrew University of Jerusalem, Israel. He received a diploma in 1967 and earned his PhD under Alexandre Kirillov in 1969 from Moscow State University, Russia. After working at Moscow State University as a Researcher (1969–1975), he emigrated to USA to take up a position at Harvard University, where he was successively Visiting Professor (1975–1977), Professor (1977–2002) and Professor Emeritus of Mathematics (2002–). He then emigrated to Israel and has been Professor at the Hebrew University of Jerusalem since 2002. He is a member of the US National Academy of Sciences and the American Academy of Arts and Sciences.

